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ОТДЕЛЬНЫЕ АСПЕКТЫ РАССЛЕДОВАНИЯ 
КОРРУПЦИОННЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ

Е. А. Киселёв, доцент кафедры криминалистики Хабаровского филиала 
Московской академии СК России, кандидат юридических наук, доцент

В статье рассматриваются отдельные проблемные вопросы расследо-
вания коррупционных и должностных преступлений, совершаемых 
в сферах жилищно-коммунального, автодорожного хозяйства и в сфере 
здравоохранения. На основе анализа правоприменительной и след-
ственной практики выявляются наиболее уязвимые с точки зрения 
коррупциогенности факторы в этих сферах. Предлагаются рекомен-
дации, направленные на повышение эффективности следственной 
деятельности при расследовании коррупционных преступлений.

Ключевые слова: коррупционное преступление, расследование 
коррупционных и должностных преступлений, сфера жилищно-ком-
мунального хозяйства, сфера автодорожного хозяйства, сфера здраво-
охранения, коррупциогенный фактор, противодействие коррупции.

CERTAIN ASPECTS OF THE INVESTIGATION  
OF CORRUPTION CRIMES

E. A. Kiselyov, associate professor of the Department of Criminalistics of the 
Khabarovsk Branch of the Moscow Academy of the Investigative Committee 
of the Russian Federation, kandidat nauk, degree in Law, Associate Professor

The article deals with some problematic issues of investigation of corrup-
tion and official crimes committed in the areas of housing and communal 
services, road construction and healthcare. Based on the analysis of law 
enforcement and investigative practice, the most vulnerable factors in 
these areas from the point of view of corruption are identified. Recom-
mendations aimed at improving the effectiveness of investigative activities 
in the investigation of corruption crimes are proposed.

Keywords: corruption crime, investigation of corruption and official 
crimes, housing and communal service, road construction service, health-
care service, corruption-causing factor, anti-corruption.


